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Voorzitter, 

 

Vanavond behandelen we, net zo routinematig als voorheen De Algemene 

Beschouwingen van de voorjaarsnota 2018 en de jaarstukken 2017 van de 

gemeente Pekela. 

De verkiezingsuitslag van 21 maart jl. gaf aanleiding om een drie partijen 

coalitie te gaan vormen in Pekela. De PvdA vindt het niet meer dan terecht, dat 

ze na jaren van afwezigheid, nu weer een plek heeft in de coalitie. Het 

partijenakkoord is voor de PvdA-fractie een solide basis tot samenwerking, 

voor zowel het college, maar naar onze stellige overtuiging ook voor de 

oppositie. De komende jaren staat Pekela nog vele uitdagingen te wachten en 

daarbij is een breed draagvlak gewenst.  

Voorzitter, u vraagt ons om de jaarstukken van 2017 conform het aangeboden 

concept vast te stellen. De PvdA-fractie verleent haar goedkeuring, maar met 

aantekeningen! Het is voor ons, maar zeker ook voor u, een vervelende 

gewaarwording en nog meer een teleurstelling dat we in 1e instantie een 

voordelig saldo konden bijschrijven. Helaas, uiteindelijk moeten we nu echter 

een beroep op onze schatkist doen. De PvdA vindt het dan ook onverteerbaar 

dat de definitieve cijfers en dan met name het eindresultaat van de Jeugdhulp 

2017 zo lang op zich heeft laten wachten. En als gevolg daarvan de goedkeuring 

van de accountant niet konden worden verkregen. Voor u voorzitter en de 

portefeuillehouder een uitdaging om te zorgen dat dit in de toekomst is c.q. 

wordt uitgesloten.  

Het behandelen van de voorjaarsnota is een gewichtige zaak, een 1e bijstelling 

van de begroting van het lopend kalender jaar, echter nog gebaseerd op de 

vorige begroting. Het partijenakkoord 2018 – 2022 is een nieuw akkoord op 

hoofdlijnen. De verdere uitwerking kunnen we pas zien in de begroting van 

2019. 

Voorzitter, Pekela staat zoals gezegd aan de vooravond van tal van 

veranderingen en ontwikkelingen op economisch, sociaal en financieel gebied, 

maar ook op het gebied van samenwerking en/of een mogelijke gemeentelijke 

herindeling. 

De PvdA-fractie wil de komende 4 jaar inzetten op een toekomstbestendig, 

leefbaar en duurzaam Pekela, in combinatie met het verbeteren van ons imago 

buiten onze gemeentegrenzen. 
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Voorzitter, aangaande uitdagingen, veranderingen en ontwikkelingen die de 

komende jaren op ons af komen, geef ik graag een beknopte opsomming: 

 Een mogelijke gemeentelijke herindeling. Hierin is de PvdA-fractie 

duidelijk en met realiteitszin. De PvdA wil zorgdragen voor de bewaking 

van een solide financiële positie van Pekela. Zolang mogelijk blijven we 

inzetten op een leefbaar Pekela. De huidige gemeentelijke 

samenwerkingen blijven we kritisch volgen en we komen op voor de 

belangen van onze gemeente. De PvdA wil zorgdragen voor een goed 

toekomstperspectief voor Pekela, voor nu en de nabije toekomst.  

Momenteel is er geen dringende noodzaak of aanleiding voor Pekela om 

te gaan herindelen met andere buurtgemeentes. 

Het eventuele initiatief voor een mogelijke herindeling komt in elk geval 

niet vanuit Pekela. Mocht Pekela toch betrokken raken bij een nieuw 

initiatief voor herindeling, dan gaan we opnieuw om tafel zitten om alle 

opties te bekijken en te beoordelen. De PvdA zal in elk geval tegen een 

lichte herindeling zijn. Wat ons betreft hoeft dit onderwerp dan ook niet 

op de gemeentelijke agenda komen te staan. 

 

 Pekela is en blijft een prima plek om te wonen, te werken en te 

verblijven. De PvdA en ik neem aan wij allen, willen dit zo houden. 

De regel voor huurwoningen, eerst bouwen en dan pas slopen willen we 

handhaven. De druk op goede en betaalbare huurwoningen zal echter 

toenemen.  

De woningbouwcoöperaties moeten stoppen met de verkoop van 

sociale huurwoningen. Voor de PvdA is hierbij het uitgangspunt: 

o Voor iedereen een goede, en voor zijn of haar portemonnee, een 

betaalbare woning. 

Voor de twee voormalige verzorgingstehuizen zal zo spoedig mogelijk, 

zorgvuldig en met lef een nieuwe bestemming gezocht moeten worden. 

Langzamerhand ziet men een verschuiving van wonen in bv de stad 

Groningen naar plattelandsgemeenten. Waar de provincie groen licht 

geeft voor de bouw van 1200 nieuwe woningen in de stad Groningen, 

moet wat ons betreft ook een groot deel worden toegewezen aan 

andere gemeentes in de provincie, waaronder Pekela. Met dit soort 

eenzijdige beslissingen van de provincie wordt de krimp in de andere 

gemeentes nog meer in de hand gewerkt. Dit moet het Provinciebestuur 

kenbaar worden gemaakt. Wij moeten niet steeds voor een woning 

contingent op de knieën bij de provincie bedelen. 
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 Nu het weer iets beter gaat met de economie, moet er weer meer aan 

het groenonderhoud gedaan worden. Om dit goed in kaart te brengen is 

een gedegen plan van aanpak nodig en een adequate berichtgeving naar 

onze inwoners toe. Wij verzoeken dan ook om een aangepast plan zodat 

deze in de begroting van 2019 wordt meegenomen.  

  

 Het centrumplan Oude Pekela moet worden doorgezet. Dit plan gaat 

bijdragen aan de leefbaarheid van ons dorp. We zijn met het plan op de 

goede weg. Na het slopen moet het bouwen in het teken staan van de 

leefbaarheid. Voor Nieuwe Pekela geldt dat ook hier de leegstand moet 

worden aangepakt. Ook voor Nieuwe Pekela geld dat er plannen moeten 

worden ontwikkeld om ook daar de leefbaarheid op een hoger plan te 

brengen. 

 

 Pekela heeft veel onderwijsuitdagingen. Te noemen valt hierbij de 

wensen van een IKC en de invulling van huisvesting. 

Voor het vormen van een IKC of IKC’s is het belangrijk dat er eerst goed 

over gesproken en gediscussieerd wordt hoe dit model ingevoerd moet 

worden. Om een IKC te ontwikkelen zijn er verschillende belemmeren 

die opgelost moeten worden. Onder andere voor financiën, personeel, 

juridische samenwerkingsvormen en huisvesting.  

Er zal tezamen met de schoolbesturen eerst een gezamenlijke en een 

gemeentelijke visie ontwikkeld moeten worden, voordat gestart kan 

worden met een of meerdere IKC’s in onze gemeente. De PvdA 

ondersteund deze initiatieven van harte. 

Er is voldoende huisvestingcapaciteit voor de scholen, al zullen er op dit 

gebied al dan niet geleid, afstemmingen nodig zijn. Overcapaciteit en 

ruimtegebrek lijken simpel tegen elkaar af te strepen, maar zullen 

mogelijk visie en daadkracht vereisen. 

 

 Zorg (jeugd). De mensen staan hierbij centraal. Goede zorg is voor 

iedereen beschikbaar, toegankelijk en dichtbij huis. De PvdA wil zich dan 

ook sterk maken voor het behoud van het Refaja ziekenhuis in 

Stadskanaal en ondersteund hierbij de acties en de opgerichte task force 

van harte.  De PvdA staat voor goede en betaalbare zorg, dichtbij huis. 

De PvdA-fractie maakt zich grote zorgen over de tekorten op de 

jeugdzorg. De afrekening over 2017 gaf hierbij helaas al een negatief 
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voorbeeld. De vooruitzichten over 2018 zijn nog minder rooskleurig. 

Daarnaast is het een grote teleurstelling dat de solidariteitsafspraken 

met de Groninger Gemeenten geen draagvlak meer heeft. 

 

 Werk staat bij de PvdA voorop. Iedereen verdient een eerlijke kans op 

werk en een rechtvaardig inkomen. 

De PvdA wil investeren in een economisch klimaat in de regio, waar 

iedereen van profiteert en er dus op alle niveaus werk is of komt. Dit 

vraagt dan ook om een goede koppeling tussen economisch en sociaal 

beleid.  

De PvdA-fractie ondersteund het, door de Hanzehogeschool in 

Groningen, opgezette project duurzaam coöperatief ondernemen. Dit 

project is opgezet door het onderwijs, ondernemers en de overheid. Er 

wordt onderzoek gedaan naar nieuwe werkgelegenheid met name in 

onze gemeente en verder in de regio Oost-Groningen. Naast nieuwe 

werkgelegenheid en arbeidsplaatsen kunnen we hiermee de al ingezette 

krimp een halt toeroepen en daardoor de leefbaarheid van ons gebied 

beter waarborgen. In het kader hiervan ondersteund de PvdA de 

oprichting van de gebieds coöperatie Zuid en Oost Groningen. 

De vele mogelijkheden die o.a. de vezelhennep industrie hiervoor biedt 

is al een goed voorbeeld. Naast de verwerking van de hennep kan ook 

de verwaarding van hennep tot producten prima in onze gemeente en in 

de regio gebeuren.  

 

 


